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Jegyzőkönyv

Készült: Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009.  augusztus  11-én  8,00 
órakor megtartott testületi üléséről

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi naprendnél jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria helyettes jegyző

Valamennyi napirendnél jelen van: 
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja. Ismerteti a napirendet: 1. Salföld szennyvízkezelése és 
elvezetése Előadó: Simonné Vitányi  Mónika polgármester 2. Káli  nap támogatása Előadó: 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett napirendet elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

71/2009.(VIII.11.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
augusztus 11-i rendkívüli ülésének napirendjét az alábbiak 
szerint határozza meg: 
1. Salföld szennyvízkezelése és elvezetése 
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 
2. Káli nap támogatása 
Előadó: Mátraházi Zsuzsanna képviselő

Napirend
 1. Salföld szennyvízkezelése és elvezetése 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika



A  faliújságon  ismételten  megjelent  Somogyi  Győzőnek  egy  levele,  amit  az 
ingatlantulajdonosoknak is elküldött, erre szeretne reagálni. Az első állítás az a levélben, hogy 
a  polgármester  megbízásából  került  a  pályázatba  a  „C”  változat.  Arra  biztos  mindenki 
emlékszik, hogy volt annak idején  egy „A” és egy „B” változat, ezekre nyújtották be az elvi 
vízjogi  engedély  iránti  kérelmet,  de  a  szakhatóság  –  a  Közép-dunántúli  Területi 
Vízgazdálkodási  Tanács  Szakmai  Bizottsága  –  a  két  változat  közül  az  „A”  változatot 
elutasította azzal, hogy a község nincs benne az agglomerációban, ezért ezt a változatot nem 
lehet továbbtervezésre engedni. A „B” változat arról szólt volna, hogy a szennyvíztisztító mű 
külterületen lett volna, ebbe viszont a Nemzeti Park nem ment bele, ezért került sor arra az 
egyeztetések után, hogy a „C” változat kerül megtervezésre. Nem ő választotta tehát a „C” 
változatot, bárki bármi mást is állít. Nem is dönthet ebben az ügyben. A következő állítás az, 
hogy az orvosi rendelő alatt egy több épületből álló szennyvíztisztító üzemet kell építeni. Hát 
ez nem több épületből  áll  majd,  hanem egyből.  A többi  része egy,  a  földből  kiemelkedő 
medence. Ehhez meg kell vásárolni az önkormányzatnak a területet. Ez igaz, de ha az „A” 
változatot  valósítják meg akkor is  meg kellett  volna vásárolni,  ugyanis  ott  épült  volna az 
átemelő, ezért erre akkor is sor került volna. Azért ott, mert ez a falu majdnem legmélyebb 
pontja, és mivel mindenkinek az volt a kérése, hogy gravitációsan köthessenek bele ebbe a 
rendszerbe,  és  mivel  van  ott  terület,  amit  meg  tudnak vásárolni,  és  senki  nem engedi  át 
szívesen a főcsatornát a saját telkén, és a terület előtt önkormányzat telek van, ezért esett a 
választás erre a területre. Nem igaz az sem, hogy teherautóval járható betonutat kell építeni, 
mert nem ipari építmény lesz, hanem családi ház jellegű, és az országos közút felől is meg 
lehet  közelíteni.  A  jelentős  zaj  és  szagkibocsátásról  már  volt  szó.  Az  előírásoknak 
megfelelően  kell  kiépíteni,  és  akkor  nem  lesz  zaj  és  szagkibocsátás,  és  ahogy  az  előbb 
említette családi ház jellegű építmény lesz, nem ipari építménynek fog kinézni. Azt, hogy a 
működtetése Salföld lakóinak évi ötmillió forintjába kerül, érdekes, mert még ők sem tudják 
pontosan,  hogy  mennyi  lesz,  hiszen  még  a  működtetést  végző  sincs  kiválasztva  és 
megversenyeztetve. Az sem igaz, hogy a bányaterület megkerülésével kerül a Burnót-patakba, 
mert az önkormányzat saját területén megy le, és a bánya előtt megy el a vezeték. A csatorna 
végig ott van vezetve, ahol a víz meg a gázvezeték megy a védőtávolságot betartva, ahol a 
köveket már kiszedték, nem kell még egyszer kiszedni. Az teljesen igaz, hogy Ábrahámhegy 
önkormányzata a bíróság előtt megtámadta a vízjogi engedélyt, ezt nem tudja cáfolni. Amit 
még tudni kell az, hogy a másik öt település szintén a Burnót patakba engedi majd a tisztított 
szennyvízét. Az sem igaz, hogy a „C” változat megvalósítása sokkal magasabb csatornadíjjal 
és működési költséggel járna. Ábrahámhegyen 596 Ft/m3+Áfát, Kékkúton 670 Ft/m3+ áfát 
kell  fizetni  a  lakosságnak  A  pályázatukban  648Ft/m3+áfa  szerepel,  úgyhogy  nem  lenne 
sokkal drágább. Azt is érdekesnek találja, hogy Somogyi Győző vagy öt levélen keresztül azt 
taglalta, hogy az egyedi szennyvíztisztítást tartja jónak, hogy mindenki ahhoz csatlakozzon, 
most a hatodik levelében már leírta, hogy ezt a hatóságok nem engedik meg, és azt írja még, 
hogy a szándéknyilatkozatokat vonják vissza azok, akik leadták. Ezt nagyon nehezményezi. 
Hozzátenné,  hogy  az  ingatlantulajdonosoknak  több,  mint  ötven  százaléka  jelentkezett 
csatornára,  ami  nagyon  fontos.  A  „C”  változat  mellett  egy kormányrendelet  szól,  amiről 
azonban tudni kell, hogy a módosítás az agglomerációhoz való csatlakozás időpontján nem 
változtatott,  ez  még  mindig  2015.  december  31.  után  lehetséges.  A  módosítással  csak 
megnehezítették  a  csatlakozni  kívánó  települések  dolgát,  mivel  csak  akkor  lehetséges  az 
agglomeráció 2015. december 31. után, ha a település csatlakozásával az agglomerációhoz 
tartozó  települések  működési  díjának  ezáltal  30%-kal  csökkenie  kell.  Ezt  a  csökkenést 
bizonyítani is kell. A Nemzeti Park azért rakatta be a falu központjába ezt a tisztítóművet, 
mert azt mondta, hogy nem lehet utaztatni a szennyvizet. A Nemzeti Park azt is kijelentette, 
hogy még ha rá is csatlakozhatnának az ábrahámhegyi vezetékre, akkor is előtisztítást kellene 
végezni, tehát egy előtisztítót akkor is építeni kellene. Azt is írja Somogyi Győző, hogy az 
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„A” változat megnyugtató volna, és véget vetne a csatornavitának, ami a falut megosztja. Ő is 
nagyon örülne annak, ha vége lenne a csatornavitának, sokkal jobban szerette volna ő is az 
„A”  változatot,  neki  is  megnyugtatóbb  lett  volna,  ha  ezeket  a  problémákat  nem  kell 
megoldani, amik felszínre jöttek, csak egyet kell megérteni: az agglomerációba nem tudnak 
belépni. Nem arról van szó, hogy akár ő, akár Raffay Béla ragaszkodna ehhez. Ők ahhoz 
ragaszkodnak, hogy akik benyújtották a szándéknyilatkozatukat,  mert  – bármilyen okból – 
csatornát  szeretnének,  azoknak  lehessen  csatornájuk.  Ezért  vannak  a  csatorna  mellett, 
mégpedig egy olyan csatorna mellett,  ami meg is valósítható. Somogyi Győző azt is írja a 
levelében, hogy július 1-jén volt testületi ülés, de testületi ülés nem volt július 1-jén, csak 
július 28-án, amelyen az „A” változatot javasolta két képviselő társa. Ő július 23-án kapta 
meg az e-mailt, hogy július 27-re hívjon össze egy testületi ülést, de aznap számára nem volt 
jó, ezért július 28-án lett a testületi ülés összehívva. Az valóban igaz, hogy ezen a testületi 
ülésen a napirendet leszavazták,  de előtte megkapták a képviselők a válaszokat.  Ami még 
nagyon  érdekes  az,  hogy a  levele  július  27-én  kelt,  úgyhogy  ő  már  előre  tudta,  hogy  a 
napirendre tűzést is leszavazzák, hiszen a testületi ülés július 28-án volt. Amit még el szeretne 
mondani,  hogy  az  a  levél,  ami  kiment  az  ingatlantulajdonosok  felé  nagyon-nagyon 
félretájékoztató, tele vitás kérdésekkel. Leginkább az, hogy Somogyi Győző aláírta, mint a 
Salföld  Szennyvíztisztító  Társulat  elnöke.  Szeretné  megkérdezni  a  jegyző  asszonyt,  hogy 
érkezett-e hozzá bejelentés arról, hogy ez egy létező szervezet?

Dr. Verbovszki Valéria
Salföldön nincs szennyvíztársulat, hiszen annak létrehozása egy elég bonyolult folyamat. Első 
lépésként a szándéknyilatkozatok szükséges száma kell a megalakulásához, aztán össze kell 
hívni az alakuló ülést. Ilyen alakuló ülés nem volt, ez az aláírás megtévesztő és valótlan. 

Raffay Béla
Annyit szeretne a levél kapcsán elmondani, hogy végig „hasraütött” adatok vannak, és olyan 
állítások, amiket egyáltalán nem bizonyít be. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha még nincs gazdaságossági mutató, ha nincs hasznosítási mutató, tehát nem tudják, hogy 
ötmillió  lesz a  működtetése,  akkor honnan tudják,  hogy ez lesz a  legolcsóbb csatorna,  és 
honnan tudják, hogy hatszáz forint lesz a köbméterenkénti szennyvíztisztítási díj. 

Simonné Vitányi Mónika
A  pályázatban  szerepeltetni  kell  ezt  az  összeget,  ezért  a  pályázat  készítőinek  ki  kellett 
számolni, hogy mibe került az üzemi költség. Az természetes, hogy a működtető cégeket majd 
annak idején meg kell versenyeztetni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha a szennyvíztisztítási díj a legolcsóbb lesz a környéken, akkor mennyi lesz a működtetése? 

Simonné Vitányi Mónika
Nem tudja most pontosan. 

Fábián Gusztáv
A pályázatban 4,5 millió forint szerepelt. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Elhangzott, hogy Kékkút önerőből oldotta meg a dolgot. Kiszámolták-e, hogy mennyi lenne 
akkor  a  költség,  ha  önerőből  csinálnák  meg,  és  nem  szennyvíztisztító  teleppel,  hanem 
bevezetve az ábrahámhegyi csatornába.

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatban  szerepel  ez  az  összeg,  ugyanis  az  „A” változat  is  be  lett  adva,  de  pontos 
összeget  nem  tud  mondani.  Ráadásul  már  az  előbb  elmondta,  hogy  előtisztító 
mindenféleképpen kell. 

Fábián Gusztáv
A „C” variánst, mint tényt szavazták meg 2008. február 26-án, sajnálatos módon úgy, hogy az 
meg  sem volt  tárgyalva,  mert  ha  akkor  tudják,  hogy  ez  mivel  jár,  akkor  speciel  ő  nem 
szavazza  meg.  Olyan,  hogy  „A”  variáció  soha  nem  lehet,  olyan  nincs,  mert  valamilyen 
formában még most is lehetne változtatni. A maga részéről a Megyei Közgyűlés elnökének, 
Lasztovicza Jenőnek írt egy levelet, egy rendkívüli átsorolási kérelmet adott be hozzá, reméli, 
hogy  valamilyen  formában  reagál  erre.  Azt,  hogy  soha,  olyan  nincs,  ugyanis  a  tisztelt 
döntéshozóknak, a szakmai bizottságoknak is fel kellene fogni, hogy ez egy parányi kis falu, 
rendkívüli  mínuszos  költségvetéssel,  kevés  lakossal.  Ha ésszerűen nézik a  dolgot,  az  „A” 
variációnál  normálisabb,  kompromisszumos  megoldás  nincs.  Amennyiben ők változatlanul 
megszavazzák  a  „C”  variánst,  akkor  véleménye  szerint  hibát  követnek  el,  de  az  „A” 
variációnál  most  felmerült  egy  olyan  lehetőség,  és  itt  szeretné  a  tisztelt  testületet 
felvilágosítani, hogy ő bizonyos forrásokból azt hallotta, hogy a bányaüzem kizárólag a „C” 
variánst veti el. Ha Salföld csatornázni akar, akkor megengedi a csatorna átvitelét a területén, 
akár  bele  is  köthetne  a  kékkúti  csatornába  közvetlenül,  az  „A”  variáns  esetén.  Ez  olyan 
szempontból ésszerűbb lenne, hogy a csatornavezeték csak átmenne a 29 hrsz-ú ingatlanon, 
ott csak szolgalmi jogot lehetne kérni. A polgármester asszony azt mondta,  hogy akkor is 
kellene  továbbnyomó  készülék,  esetleg  még  az  is  elférne  szolgalmi  joggal,  nem  kellene 
megvenni az önkormányzatnak az elég drága ingatlant, ami egyébként nem az övé, neki csak 
16/144-ed része van, mint tudják, és egyetért a tisztelt Szennyvíztársulat Vezetővel, hogy csak 
az „A” variáció az egyetlen kompromisszumos megoldás. Itt szeretné megemlíteni, hogy ez a 
bizonyos  szennyvíztársulat  létezik,  ez  egy  megalakult  társulat.  Nem  ugyanaz,  mint  egy 
viziközmű  társulat,  ezt  szeretné  a  tisztelt  jegyzőasszonynak  felemlíteni,  ez  egy 
szennyvíztársulat, aminek ugyanez a neve, de ez egy megalakult társulat, hogy a jogi formája, 
a  bejegyzése  megtörtént-e  vagy  sem,  azt  meg  kell  kérdezni  Somogyi  Győzőtől,  mert 
amennyiben a bíróság már bejegyezte, úgy létező társulatról van szó. Még egyszer mondja. 
Akármiről  beszélnek,  a  „C”  változat  a  jelenlegi  pályázati  szakaszban  4,5  milliós 
költségvetéssel működne. Nincs más adat jelenleg erről, készülnek az újabb adatok. Valóban 
egy elméleti 648Ft+áfás szennyvízdíjjal. Ezt egyébként kevesli, mert ebből semmi esetre sem 
jön  ki  a  négymillió  forint.  Ezt  már  nagyon  sokan  kiszámolták,  és  azt  mondták,  hogy 
gyakorlatilag lehetetlen. Ha megcsinálják a „C” variánst, akkor az örök életre bebetonozzák a 
helyi  szennyvíztisztító  művet,  mert  onnantól  fogva  az  unió  megköveteli,  hogy  húsz  évig 
üzemeltessék.  Még  véletlenül  sem  köthetnének  le  2016.  január  elsején  a  rendszerbe. 
Változatlanul azt mondja, hogy olyan nincs, hogy lehetetlen az „A” variáns, most szeretné 
egy  határozati  javaslatot  is  beadni  az  önkormányzatnak,  mely  szerint  Salföld  község 
szennyvízelvezetési- és kezelési pályázatát módosítsák azzal a feltétellel, hogy a továbbiakban 
az  „A”  variációt  tekintik  elfogadhatónak,  illetve  azt  viszik  tovább.  Ezt  mint  határozati 
javaslatot kéri, hogy vitassák meg, és szavazzanak róla. 

Simonné Vitányi Mónika
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Attól  függetlenül,  hogy  megépítik  ezt  a  tisztítóművet,  még  átsorolhatnak  2016-ban.  Az 
alpolgármester úr kevesli a 648 Ft-os díjat. Szeretné tájékoztatni arról, hogy van egy küszöb – 
ha  jól  emlékszik  870  Ft  –  ami  felett  a  kormány  átvállalja  a  szennyvíz  és  vízdíj 
többletköltségét. Most ha 648Ft+áfa a szennyvízdíj, ehhez jön a vízdíj, valamint az alapdíj, és 
ezeket  összeadják,  és  több  mint  870 Ft  jön  ki,  akkor  a  870 Ft  feletti  összeget  az  állam 
átvállalja. Szeretné végül hangsúlyozni azt, hogy ezt az évet is azzal kezdte, hogy minden 
szakhatóság  felé  elküldte  azt  a  levelet,  amiben  kérdezte  tőlük,  hogy  hogyan  lehet  az 
agglomerációs listába bekerülni, de a Környezetvédelmi Minisztériumtól kezdve az országos 
vízügyi felügyelőségen át mindenhonnan az a válasz jött, hogy nem lehet a listába bekerülni. 
Ezeket a leveleket azonban a testület minden tagja megkapta. Nem arról van szó tehát, hogy ő 
nem akarja, vagy nem is próbálta. Az tény tehát, hogy a mostani állapot szerint nem lehet,  
hogy a későbbiekben mit lehet majd, azt nem tudja. 

Fábián Gusztáv
Az,  hogy  a  szakhatóságok  ezt  a  választ  adták,  még  nem  jelenti  azt,  hogy  Salföld 
önkormányzatának egy olyan tervet kell elfogadni, ami aggályos, rossz, nagy terhet jelent a 
községnek,  és  hosszú  távon nem jó  megoldás.  Az sajnálatos,  hogy a  szakhatóságok  nem 
akarják a negyvenfős falunak a besorolását. Ettől függetlenül változatlanul azt mondja, hogy 
még  mindig  meg  kell  próbálni,  mert  az  „A”  variáció  ebben  a  faluban  az  egyetlen 
kompromisszumos megoldás. 

Simonné Vitányi Mónika
Ő ezt  érti,  csak azt  nem tudja,  hogy hogyan lehetne  ezt  elérni,  ő  mindent  megtett  ennek 
érdekében, de akkor most megkéri az alpolgármester urat, hogy járjon utána, próbálja meg, 
amit tud, ezt javasolja a képviselő-asszonynak is. Neki a hivataloktól, a szakmai szervezektől 
ez a válasz jött, nem tudott más választ kicsikarni. Annyit még hozzátenne, hogy 2006-ban 
még Soltész Attila jegyző úrral próbálták meg a DRV-n keresztül elérni, hogy bekerüljenek az 
agglomerációba, az sem sikerült. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az optimális szennyvíztisztítás megoldásához nem egészen hatékonyan áll hozzá, és tesz meg 
mindent  teljes  egészében  a  képviselő-testület.  Egy  idő  után,  amikor  már  elkezdett 
nyilvánvalóvá válni számukra –az alpolgármester  úr és saját maga számára -,  hogy másik 
megoldás kell, akkor elkezdtek mindenféléket tenni, és megpróbálták a képviselő-testület elé 
is  vinni.  Június  19  óta  eléggé  kemény  falakba  ütköztek.  Testület  elé  sem  tudták  vinni, 
jegyzőkönyvbe sem került be az, hogy ők június 19-én salföldi lakosként, állampolgárként 
mentek  el  a  minisztériumba,  ahol  fogadta  őket  Kóthay  szakállamtitkár  úr.  Ennek  az  az 
előzménye, hogy pár héttel korábban kaptak az ülésen egy levelet, amelyet a szakállamtitkár 
úr  írt  alá,  és  polgármester  asszonynak  címezte.  Ebből  a  levélből  elég  sokat  idézett  a 
polgármester asszony,  ami azt támasztotta alá,  hogy az „A” változat nem támogatható,  de 
amikor a levelet végigolvasta, akkor arra jutott, hogy a levélben azon az egy mondaton kívül 
sokkal több olyan mondat van, ami mindenfélére figyelmeztet. Akár kimondottan, akár pedig 
a  sorok között  olvasva ezt  ki  lehetett  belőle  venni.  Arra figyelmeztetett,  hogy a jelenlegi 
változatot mindenféle gazdaságossági hatásvizsgálatokkal alátámasztva vigyék csak tovább. 
Állampolgárként  ezért  kértek  időpontot  a  szakállamtitkár  úrtól,  és  ott  nyilvánvalóvá  vált 
számukra  az,  hogy  a  jelenlegi  tényleges  adatok  szerint,  tehát  a  Salföldön  télen-nyáron 
ténylegesen itt  tartózkodó lakosok száma szerint  a  tényleges  vízfogyasztási  adatok szerint 
ennek a szennyvíztisztítónak, amelyik egy picike kis falut szolgál ki nincs megfelelő hatékony 
működtethetősége. Ezen a találkozón szakemberek is részt vettek, és ez az ő szavaikból is 
kiderült.  Még elmondtak  valamit,  ami  a  pályázatban  is  benne  volt,  hogy lehet  az  egyéni 
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szennyvíztisztítóra is pályázni ROP pályázaton, illetve lehetett  volna zárt szennyvíztisztítóra 
is pályázni. Ezt nem tették meg, és úgy gondolják az alpolgármester úrral, hogy ezeket az 
utakat  végig  kellene  járni,  és  ezekről  gazdaságossági  mutatót  kapni.  Az  „A”  változattal 
ellentétben azt vették észre, hogy a minisztériumban azt mondták, hogy sajnos még a tervezők 
sincsenek tisztában azzal, hogy az egyéni szennyvíztisztító milyen előnyökkel jár, és milyen 
könnyedén megoldható, ezért ők egy olyan mintafalut keresnek, ahol bemutathatják még a 
szakembereknek  is.  Ezt  az  álláspontot  szerették  volna  ezt  elmondani  akkor,  amikor  még 
lehetett volna még bőven változtatni a második forduló beadása előtt. 

Fábián Gusztáv
Még most is lehet változtatni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerették  volna  elmondani  azt  is,  hogy  úgy  vették  ki  az  ottani  szavakból,  hogy  ezt 
átváltoztassák  és  módosítsák,  erre  támogatást  is  kaptak  volna  a  minisztériumtól.  Erről  az 
állampolgári látogatásukról kaptak egy levelet is. Azt még elfelejtette mondani, hogy ott, a 
minisztériumban döbbentek meg, mert ők is sejtették, hogy előközművesítést nem finanszíroz 
a pályázat, de ez valóban benne van a ROP pályázatban. Salföldön 101 ingatlan van, amiből 
elég nagy százalékban van olyan, ahol vagy építmény nincs, vagy víz nincs bevezetve. Szóba 
került Somogyi Győző levelében, hogy vonják vissza a szándéknyilatkozatokat. Lehet, hogy a 
minisztériumban  erre  is  utaltak,  mert  tulajdonképpen  félrevezető  kommunikációja  volt  a 
dolognak, amikor  az ingatlantulajdonosoknak,  akiknek még épület  nincs is  a házán, azt  a 
tájékoztatást adta a polgármester asszony az önkormányzat nevében aláírt levéllel, hogy így 
emelkedni  fog  a  telkük  értéke.  Valójában  nem  is  lehetnének  benne  a  pályázatban,  mint 
tulajdonosok, akik részt vesznek a csatornában, hiszen az előközművesítést nem támogatja a 
ROP pályázat.  Már csak ezért  is félrevezető az egész pályázati  szisztéma és annak adatai. 
Legutóbb ugyancsak szerettek volna visszatérni arra a levélre, ami a látogatásuk után eljutott 
képviselő-társaikhoz is. A második forduló beadása előtt aggályosnak tartották volna, hogy a 
jelenleg  beadott  változat  a  legjobb változat.  Meg kell  vizsgálni,  és erre  kértek  hatásos és 
gazdasági vizsgálatokat, amiket nem kaptak meg, elmondták volna aggályként,  hogy nincs 
megfelelő támogatottsága ennek a változatnak, nincs meg az önkormányzat tulajdonában a 
telek, amelyen a szennyvíztisztító épülne, és végül az adatok, amik a víz-használatra, és a 
lakosság számát illetik még mindig nem a ténylegesnek megfelelőek, túldimenzionáltak. 

Raffay Béla
Nem  ők  döntenek  a  különböző  variációk  közül,  úgyhogy  hiába  szavazzák  meg  az  „A” 
variációt,  nem lesz  az  „A”  variáció.  A támogatottsággal  kapcsolatban  pedig  azt  szeretné 
megjegyezni,  hogy  még  egyetlen  olyan  szándéknyilatkozatot  sem  látott,  ami  az  egyedi 
szennyvíztisztítót támogatná, ugyanakkor a lakosság 56%-a csatornát akar. 

Mátraházi Zsuzsanna
Hogyan lenne az egyedire szándéknyilatkozat, mikor az önkormányzat azzal nem pályázik? 

Simonné Vitányi Mónika
Itt arról van szó, hogy Somogyi Győző a levelében leírta, hogy csatlakozzanak a társulatához 
úgy.  Az  általuk  alakított  szennyvíztársulat  megalakításához  kérhettek  volna  ilyen 
szándéknyilatkozatot.

Mátraházi Zsuzsanna
Önkormányzati támogatás és egyáltalán vizsgálat nélkül? 
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Raffay Béla
Az önkormányzatnak a többséget kell támogatnia. 

Mátraházi Zsuzsanna
Amikor az önkormányzat beadta, és ott volt a három változat, honnan tudta, hogy melyik a 
többség? Miért nem mind a három változat gazdaságosságát és felhasználhatóságát vizsgálta, 
és az eredmény alapján döntötte el, hogy melyiket adja be.

Raffay Béla
De nem ők választják ki, hogy melyiket adják be!

Dr. Verbovszki Valéria
Csak  annyit  szeretne  hozzáfűzni  az  egyedivel  kapcsolatos  szándéknyilatkozatokkal 
kapcsolatban, a képviselő úr arra utalt, hogy ahhoz, hogy társulati alakuló ülést hívhassanak 
össze, ahhoz az érdekeltek ötven százalékának plusz egy főnek a szándéknyilatkozata kell. Ha 
polgármester asszony a szennyvízkezelés és elvezetés mellett gyűjti a szándéknyilatkozatokat, 
akkor a másik társulat, valószínűsíti, hogy Raffay Béla képviselő úr erre következtethetett, az 
egyedi mellett gyűjtötte a szándéknyilatkozatokat. 

Simonné Vitányi Mónika
Azért  nem az  egyedi  szennyvíztisztítóra  vagy  a  zárt  szennyvíztárolóra  pályáztak,  mert  a 
Balaton törvény nem engedi. Ez ilyen egyszerű. 

Mátraházi Zsuzsanna
A szakállamtitkár másként tudja.

Simonné Vitányi Mónika
A szakállamtitkár úr írja le neki levélben, hogy az egyedi működik, az „A” variáció működik 
Salföld területén. 

Mátraházi Zsuzsanna
Menjenek el hozzá együtt, ezt megtehették volna.

Simonné Vitányi Mónika
Szívesen  megtettem  volna,  ha  értesítenek  képviselőtársaim  erről  a  tárgyalásról.  Amit  el 
szeretne mondani az, hogy a telkesek most is nem támogatottként szerepelnek a pályázatban, 
de  ahogy  az  alpolgármester  úr  is  mondta,  ha  a  csatorna-beruházásra  sor  kerül,  akkor 
természetesen minden ingatlant be kell kötni. A nem támogatható rész azt jelenti, hogy az 
adott ingatlan területére azt a két-három méter beállást,  nem támogatják, a gerincvezetéket 
viszont igen. Ezért nem számítanak az üres telkek. A pályázatnál – mivel előpályázatról van 
szó - nem kellettek a pontos adatok, mivel ez egy nagy munka, sok pénzbe kerül, és hogy 
egyáltalán  van-e  adott  pályázatnak  egyáltalán  értelme,  ezért  vizsgálja  meg  a  Nemzeti 
Fejlesztési  Ügynökség,  hogy megvalósítható-e az,  amit  ők szeretnének.  Ha úgy döntenek, 
hogy igen, továbbtervezésre adják, és a második fordulóra kellenek a konkrét számok. Most 
kerül sor a lakosságszám pontosítására, a vízfogyasztás letisztítására. 

Fábián Gusztáv
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A szakhatóságok azt  mondanak,  amit  az  ő szándékuk,  az  ő véleményük  szerint  mondani 
akarnak. Salföld döntéseit a salföldi önkormányzat hozza függetlenül a szakhatóságoktól. Ha 
tehát azt mondják, hogy „A” variációt akarnak, akkor akarhatják az „A” variációt.

Simonné Vitányi Mónika
Akarhatják, maximum a pályázatot nem tudják beadni. 

Fábián Gusztáv
Nem ez nem így van.

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatnál az első kérdés az, hogy benne vagy-e az agglomerációban, és ha nem vagy 
benne, már dobják is vissza a pályázatot.

Fábián Gusztáv
Ettől  függetlenül  ő,  mint  képviselő,  javasolhatja  az  önkormányzatnak,  a  testületnek,  hogy 
hozzanak  határozatot.  Szeretne  felolvasni  egy  határozati  javaslatot,  és  szeretné,  ha 
szavaznának  róla.  Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata 
Képviselő-testülete a 30/2008.(II.26.) Kth. sz. határozatát abból a kitételből módosítja, hogy a 
továbbiakban az „A” variációval, mint szennyvízkezelési megoldással pályázik. 

Simonné Vitányi Mónika
Ha az „A” variáció nem működik, mert a szakhatóságok nem támogatják, illetve mindenki 
visszadobja, akkor az alpolgármester úr szerint mi a megoldás? 

Fábián Gusztáv
Bocsánat,  az  „A” variációt  csak  2015.  december  31-ig  söpörhetik  le  a  tisztelt  hatóságok, 
onnantól fogva kérhetik az agglomerációs besorolást. 

Simonné Vitányi Mónika
És addig? Az alpolgármester úr úgy gondolja, hogy 2016. január 1-ig akkor ne csináljanak 
semmit. 

Fábián Gusztáv
Nem azt mondta, hogy ne csináljanak semmit, ő pontosan csinál valamit, mert ő most újból 
kérte az agglomerációs rendkívül átsorolást. Tehát ő nem éppen ül a fenekén és nem csinál 
semmit. Az más kérdés, hogy nem tudja, hogy milyen választ fog kapni erre. Ő azt mondja, 
hogy nem kell őrültségeket elkövetnie a falunak azért, mert abban a pillanatban, amikor ez a 
„C”  variáció  megvalósul,  hiába  oldják  fel  2015.  december  31-én  az  átsorolást,  a 
szennyvíztelep itt marad, mint egy brutális mű, és működtetni kell. Itt elhangzott a VENTURI 
mérnöki  iroda  munkatársától.  Nem  lehet  kikapcsolni  a  művet,  nem  lehet  átkötni 
Ábrahámhegyre, mert megkapták az EU-s támogatást,  ezért 20 évig működtetni kell.  Azaz 
2020-ig működtetni kell. Ha megépül, tíz évig minimum működtetni kell, mert uniós pénzből 
valósult meg. Nem csinálhatja azt az önkormányzat, hogy kikapcsolja. Tehát mi a helyzet? Az 
a helyzet, hogy 2015. december 31-én bármikor, ha előtt kéri az agglomerációs besorolást, 
onnantól fogva létezhet az „A” variáció. Ezt természetesen felgyorsítani szeretné, nem óhajt 
2015. december 31-ig várni.  Ezért  ő most  javaslatot  tett  egy határozatra,  és kéri  a tisztelt 
testületet, hogy szavazzanak, vagy vitassák meg. 

Dr. Verbovszki Valéria
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Nincs  előtte  a  30-as  határozat,  ezért  jogilag  nem tudja  elmondani,  hogy  hogyan  lehetne 
módosítani a határozatot. 

Fábián Gusztáv
Itt  van előtte.  Szeretné hangsúlyozni,  hogy az tévedés,  hogy ő nem akar csinálni  semmit, 
előbb-utóbb  meg  kell  oldani  Salföld  szennyvízkezelését,  de  ő  a  továbbiakban  ezt  a 
kompromisszumos  variációt  tudja  támogatni,  ezt  most  már  többször  is  elmondta.  Ő  már 
sajnálatos  módon,  vagy  nem  sajnálatos  módon  nem  szeretne  európai  uniós  pénzből 
megvalósuló  brutális  szennyvíztisztító  telepet  a  faluközpontba.  Ez  az  ő  véleménye,  és  az 
szeretné, hogy a testület szavazzon erről. Mindössze ennyi a kérése. 

Raffay Béla
Az ő kérdése az alpolgármester úrhoz az, hogy 2013-től milyen pénzből óhajtja megvalósítani 
a szennyvízberuházást? Mivel uniós pénz 2013-tól nem lesz. 

Fábián Gusztáv
Miért, megszűnik az Európai Unió? 

Raffay Béla
Nem. 2013-tól befizetők lesznek, azaz többet kell befizetni, mint amennyit kapnak. Jelenleg 
többet kapnak, mint amennyit be kell fizetni. 

Fábián Gusztáv
Már  elnézést,  de  a  magyar  állam  azért  nem  fog  megszűnni,  ugyanis  eddig  is  volt 
Magyarországon csak magyar állam által támogatott pályázat. 

Raffay Béla
Ahogy  látja  a  gazdasági  helyzetet,  számára  nem  úgy  tűnik,  hogy  2013  után  az  ország 
gazdasága svájci magasságokban fog szárnyalni, úgy látja, hogy egyre lejjebb csúsznak, és 
erre nem lesz pénz. A másik pedig, hogy folyton azt erőlteti, amit nem lehet, nagyon furcsa 
számára. Ugyanis ez a rendszer túl van terhelve, azon is változtatni kellene.

Fábián Gusztáv
Mármint milyen szempontból van megterhelve, ha megkérdezheti?

Raffay Béla
A szennyvíz csak hat órát tartózkodhatna a rendszerben, de ennél sokkal többet tartózkodik 
benne.

Fábián Gusztáv
Ez a  szempont  valóban  létezik,  de  ezt  a  szempontot  a  tisztelt  szakhatóságok  is  időnként 
felülbírálhatják, kész. 

Raffay Béla
Nyomott rendszert – márpedig Salföldön az lesz – nem lehet nyomott rendszerre rákapcsolni. 
A másik lehetséges tisztító pedig túl messze van, az minimum 400 millió forintba kerülne. 
Végül még annyit szeretne mondani, hogy erre a pénzt megnyerték, ha ezt most lemondják, 
akkor Salföldnek annyi, kész. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Gazdasági és politikai jóslatokba nem kellene belebocsátkozniuk. Öt évvel ezelőtt azt sem 
tudták  elképzelni,  hogy most  lesz  lehetőség  pályázni.  Azt  kijavítaná,  hogy megnyerték  a 
pályázatot, mivel még nem nyerték meg, mivel elhangzott, hogy előpályázat futott, aminek 
még nem tudták az adatait. Megint egy megfogalmazásbeli változtatást kér, azt, hogy utolsó 
lehetőség nem lehet elfogadni, mint ahogy azt sem lehet elfogadni, hogy soha nem fogják 
engedélyezni az „A” variációt. Nekik az a dolguk, hogy járják ki, beszéljék meg, harcolják ki 
és nézzék meg a legoptimálisabb lehetőségeket, ami a falu nyakába nem zúdít óriási terheket, 
tehát ahogy a gazdasági helyzet romlik, ugyanúgy a falu lakosságának is nagyon nehéz lesz az 
egyre emelkedő víz és csatornadíjakat együttesen fizetnie. 

Simonné Vitányi Mónika
De  azzal  mindegyik  képviselő-társa  egyetért  és  tisztában  van,  hogy  a  legdrágább 
szennyvízkezelési mód a szippantatás. És azzal is tisztában kell lenni, hogy mindenkinek zárt 
szennyvíztárolóval kell rendelkezni. 

Fábián Gusztáv
Erre  az  utolsóra  hagy  reagáljon.  A  KDOP  pályázatban  még  az  is  szerepelt,  hogy  az 
önkormányzat vehet egy szippantós autót, amivel lényegesen csökkenthetné a szennyvizet, de 
hagyják ezt a variációt. Ő is azt tudja mondani, hogy nem látnak a jövőbe, remélhetőleg nem 
fog összeomlani a szegény európai unió. A magyar  állam kötelezi őket a csatornaépítésre, 
tehát amennyiben kötelez, úgy adjon is hozzá zabot is. Mi lesz mondjuk azzal a maradék 40-
50 faluval,  ami  nem is pályázik  2012-ig? Becsukják őket? Nem igen hiszi.  Ha a  Balaton 
törvény őket ilyenre kötelezi, akkor adjanak hozzá pénzt is. Az igaz, hogy ő sem látja olyan 
rózsaszínben a jövőt, de hát hagyják. 

Simonné Vitányi Mónika
Mihez  képest  lesz  a  drágább  ez  a  csatorna?  Ahhoz  képest,  hogy  egyesek  semmit  nem 
fizetnek? A semmihez képest tényleg drágább. Ahhoz képest viszont, hogy egyesek hetente 
szippantanak, és kifizetik ennek az árát, sokkal olcsóbb lesz. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha meglátták  volna azokat  az  adatokat,  amelyek  bizonyítják,  hogy nem ez  a  legdrágább, 
akkor  ők  is  ezt  mondanák,  de  mivel  nem  látták,  elkezdtek  gondolkozni,  kiszámolgatták 
maguk, mert nem láttak mindenféle gazdaságossági mutatót. 

Simonné Vitányi Mónika
Ez a 648 Ft+áfa már elég régóta a köztudatban van.

Mátraházi Zsuzsanna
De nincs alátámasztva.

Simonné Vitányi Mónika
Számára sincs alátámasztva az,  hogy ez a legdrágább,  de zárják ezt le.  Megkéri  a jegyző 
asszonyt, hogy ismertesse a határozati javaslatot.

Dr. Verbovszki Valéria
Arra jutott, hogy ezt a határozatot nem lehet módosítani, maximum kiegészíteni, mivel az első 
mondat  arról  szól,  hogy  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
szennyvízcsatorna-hálózat  kiépítése  érdekében pályázatot  nyújt  be a  KDOP 2007.  4.1.1/A 
szennyvízelvezetés  és  kezelés  fejlesztés  megnevezésű  pályázatra.  Ezt  lehetne  esetleg 
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kiegészíteni  azzal  a  kitétellel,  hogy  a  képviselő-testület  a  továbbiakban  az  „A”  variációt 
támogatja. Egy dátumot kellene odaírni, hogy mikortól. 

Fábián Gusztáv
Javasolja a mai napot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Tehát  a  kiegészítés  így  szólna:  A  30/2008.(II.26.)  Kth.  sz.  határozat  első  mondata  után 
beékelődik egy következő mondat, amellyel a képviselő-testület kiegészíti az alaphatározatot. 
A mondat a következőképpen szól: ”A pályázaton a képviselő-testület 2009. augusztus 11. 
után az „A” variációt támogatja.” 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a 30/2008.(II.26.) Kth. sz. határozat kiegészítését.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  2  nem szavazattal,  tartózkodás 
nélkül a 30/2008.(II.26.) Kth. sz. határozatot nem egészíti ki, és meghozza alábbi határozatát: 

72/2009.(VIII.11.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
30/2008.(II.26.)  Kth.  sz.  határozat  kiegészítését  nem 
fogadja el. 

2. Káli-nap támogatása
    Előadó: Mátraházi Zsuzsanna képviselő

Mátraházi Zsuzsanna
Augusztus 15-én szeretnék megrendezni a Káli-napok salföldi rendezvényeit.  A programot 
már  mindenkinek  kiküldték.  Egy  családias,  nem  túl  gazdasági  mutatójú  rendezvényt 
szeretnének  létrehozni,  támogatásra  viszont  lenne  szükség,  mert  csillagászok  jönnek, 
zenészek jönnek és az ő utaztatásuk például nehézséget okoz, ezért szeretné kérni, hogy a 
falubuszt  erre  igénybe  lehessen  venni.  Egy  út  lenne  Budapestre  és  vissza,  mivel  a 
csillagászok és a zenészek is onnan jönnek. Ez lenne az egyik legolcsóbb variáció, amivel 
meg lehetne oldani az utazási költséget, amibe ez kerülne. Kérdése, hogy ez lehetséges-e.
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Simonné Vitányi Mónika
Milyen napon?

Mátraházi Zsuzsanna
Augusztus 15-én reggel kellene menni és 16-án kellene őket visszavinni. Ez a falugondnoktól 
függ.

Kovács István
Szombaton sajnos nem ér rá, akkora már más programja van. Már egy másik utat is le kellett 
mondania e miatt a programja miatt. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ebben az esetben megoldják benzinpénzzel, de így 30.000 Ft-ra lenne szükség. A főzéshez, 
nyomtatáshoz alapanyagok kellenek. 

Raffay Béla
Összesen harmincezer forintot szeretnének? 

Mátraházi Zsuzsanna
Igen, illetve még szállást szeretnének kérni, ha lehetne a vendégházban. 

Simonné Vitányi Mónika
A vendégház azon a hétvégén foglalt, esetleg a Pajtában tudnának nekik helyet biztosítani.

Mátraházi Zsuzsanna
Az is megfelelő véleménye szerint. 

Fábián Gusztáv
A  képviselő  társnője  érdekesen  fogalmaz,  ez  egy  önkormányzati  rendezvény,  tehát  az 
önkormányzat keretén belül beszélik meg a pénzügyeket, de itt szeretné felhívni a figyelmet, 
hogy  az  előző  falunapnál  ilyen  megbeszélés  nem  történt,  hogy  miből  van  a  falunap, 
mennyibe kerül, honnan van a pénz. Ők ketten szeretnék betartani a törvényességet, és előre 
megbeszélni, hogy mi mennyibe kerülne. Kétségkívül nem szeretnék túlzottan megterhelni az 
önkormányzat  költségvetését,  vagy akár az alapítványét,  de ezt  most  hagyják.  Mindössze 
néhány  tízezer  forintról  lenne  szó,  amit  a  csillagászok  utaztatásához  használnának  fel, 
továbbá, Somogyi  Győző felajánlott  két birkát,  ami ugyan ingyen van, de a mészárosnak 
fizetni kell. Néhány élelmiszert kellene vásárolni a főzéshez. A költségeket számlával lehetne 
igazolni. Egyébként viszont azt szeretné a tisztelt polgármester asszonytól megkérni, hogy 
számoljon be az előző falunap anyagi vonzatáról,  immáron utólag, mert előre nem tudtak 
semmit, hogy mennyibe került, mire költötték a pénzt, mert ő azért elvárta volna, hogy ugyan 
a  polgármester  asszony  szervezte  az  önkormányzat  nevében,  hogy  előtte  tájékoztassa  a 
testületet, de mivel ez már nem történt meg, így utólag szeretné megkérdezni, hogy ugyan 
mire ment a pénz, ha megkérheti számoljon be. 

Simonné Vitányi Mónika
A falunapot a Tanúhegyek Egyesületével közösen szervezték, az önkormányzattól nem kért 
rá  pénzt,  erre  Fábián  Gusztáv  emlékezhet,  mivel  testületi  határozat  nem  született  a 
rendezvény támogatásáról. Az alapítványtól kértek 100.000 Ft-ot, de abból is csak 40.000 Ft-
ot költöttek, ezzel kapcsolatban azonban csak az alapítványnak tartozik beszámolással, nem 
pedig  a  képviselő-testületnek.  A  Tanúhegyek  Egyesületével  közösen  szerveztük  ezt  a 
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falunapot,  a  szürkemarha  főző  versenyt,  és  a  programokat.  Vendégként  a  Tanúhegyek 
Egyesülete  Gőgös  Zoltán  államtitkár  urat  hívta  meg,  jómagam  pedig  polgármesterként 
Lasztovicza Jenő urat a terület országgyűlési képviselőjét.  A falunapi rendezvény tehát az 
önkormányzatnak nem került pénzébe. A Káli-nap támogatására azonban szeretné, ha végre 
egy keretösszeget mondanának, hogy tudjanak róla szavazni. 

Mátraházi Zsuzsanna
30.000 Ft-ot javasol, aztán, ha marad belőle, akkor elszámolnak.

Fábián Gusztáv
Igen, a 30.000 Ft elég, ennél egy forinttal sem lenne több. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel, hogy a képviselő-testület 30.000 Ft-tal támogassa a Káli-
napot. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. 

Raffay Béla 
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja, hogy 30.000 Ft-tal támogatja a Káli-napot, és meghozza alábbi határozatát: 

73/2009.(VIII.11.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Káli-
napra  30.000  Ft  támogatást  biztosít  a  2009.  évi 
költségvetéséből. 

Simonné Vitányi Mónika
Annyit  szeretne  még  elmondani,  hogy  az  önkormányzat  nyert  a  működésképtelen 
önkormányzatok pályázatán 800.000 Ft-ot. Szeretné arról is tájékoztatni a testületet, hogy a 
falubuszra nyert pályázati pénz is megérkezett, így az is kifizetésre került. 
Megköszöni a részvételt, és az ülést 9,05 órakor bezárja.

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
                     polgármester         helyettes jegyző
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